
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 6 września 2011 r. 
 
OA.0002.12.2011 
 

PROTOKÓŁ Nr XII/2011 
 

z obrad XII sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła się 
30 sierpnia 2011 r. w Świetlicy Wiejskiej w Krzywczy 

 
 
 Na XII sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 13 radnych (lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto w obradach wzięły 
udział zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności stanowią załączniki nr 2 
i nr 3 do niniejszego protokołu). 
 
 
Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Pękalski o godz. 1008 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w sesji uczestniczy 11 radnych, co wobec składu Rady 
Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 Następnie Przewodniczący obradom przedstawił projekt porządku 
obrad. 
 
 W trakcie jego przedstawiania o godz. 1010 przybyli Radni Pan Wacław 
Sobol i Pan Marek Bosak. 
 
 Proponowany porządek obrad w wyniku przeprowadzonego głosowania 
przyjęty został jednogłośnie (13 głosami za). 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad, 
2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji, 
3. Przedstawienie Protokołu z posiedzenia Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa, 

Gospodarki Żywnościowej, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Konsumenta Rady 
Gminy, 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
- wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2011 r., 
- zmieniająca Uchwałę własną Nr 42/VIII/2011 w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

na wyprzedzające finansowanie zadania inwestycyjnego realizowanego w 
roku budżetowym 2011 pn. "Budowa obiektów użyteczności publicznej o 
charakterze kulturalnym w miejscowościach: Reczpol, Ruszelczyce i Skopów 
oraz zagospodarowanie centrum miejscowości Krzywcza", 

- ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości 
opłat w przedszkolu, dla którego organem prowadzącym jest Gmina 
Krzywcza, 
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- ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli 
prowadzonych na terenie Gminy Krzywcza przez osoby fizyczne lub prawne 
inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystywania, 

- zmieniająca uchwałę własną w sprawie ustalenia regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Gminy Krzywcza, 

- umorzenia należności niepodatkowych wobec budżetu gminy, 
- przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011 – 2016”. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, 
6. Interpelacje i zapytania radnych, 
7. Wolne wnioski i informacje, 
8. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad 2. 
 Protokoły Nr IX/2011, X/2011 i XI/2011 z obrad poprzednich sesji 
zostały wyłożone do wglądu wraz z informacją, aby ewentualne wnioski 
i zastrzeżenia zgłaszać do końca sesji. Jeśli takich nie będzie, zostanie to 
uznane jako przyjęcie protokołu. 
 
 
Ad 3. 
 Przystępując do realizacji punktu 3 obrad Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Piotr Pękalski oddał głos Inspektorowi Panu Mieczysławowi Klimko, który 
w imieniu Przewodniczącego Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki 
Żywnościowej, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Konsumenta Rady Gminy 
Krzywcza Pana Leszka Martyna przedstawił protokół z posiedzenia tejże 
Komisji z dnia 9 sierpnia 2011 r. poświęconego gospodarce w lasach mienia 
komunalnego Gminy Krzywcza. 
 Pan Wójt powiedział – że wnioski te nie zostały jeszcze zrealizowane. 
Na następnej sesji będą przedstawione odpowiedzi na te wnioski. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Bogusław Krzywiński pytał Panią 
Skarbnik Gminy – Czy jest przygotowane „Sprawozdanie z wykonania 
Budżetu Gminy za I półrocze 2011 roku”? i Czy można je przedstawić 
w zakresie gospodarki w lasach? 
 Pani Skarbnik odpowiedziała, że w trakcie przerwy w obradach 
przyniesie to sprawozdanie i przedstawi w przedmiotowym zakresie. 
 
 
Ad 4. 
 Skarbnik Gminy Pani Beata Wielgosz przedstawiła projekt uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2011 
rok wraz z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 63/XII/2011). 
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 Następnie Sekretarz Gminy Pan Kazimierz Trojan przedstawił projekt 
uchwały Rady Gminy Krzywcza zmieniająca Uchwałę własną Nr 42/VIII/2011 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadania 
inwestycyjnego realizowanego w roku budżetowym 2011 pn. „Budowa 
obiektów użyteczności publicznej o charakterze kulturalnym 
w miejscowościach: Reczpol, Ruszelczyce i Skopów oraz zagospodarowanie 
centrum miejscowości Krzywcza” wraz z uzasadnieniem do tego projektu 
uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 64/XII/2011). 
 
 Sekretarz Gminy Pan Kazimierz Trojan przedstawił projekt kolejnej 
uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 
nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat w przedszkolu, dla 
którego organem prowadzącym jest Gmina Krzywcza wraz z uzasadnieniem 
do tego projektu uchwały. 
 Przewodniczący Rady Pan Piotr Pękalski pytał – Dlaczego to wszystko 
jest tak skomplikowane? Jak wyliczyć stawkę wysokości opłat w przedszkolu, 
jeżeli dziecko w przedszkolu będzie raz dłużej niż 5 godzin a raz krócej? 
 Inspektor Urzędu Gminy Pani Ewa Pękalska odpowiedziała, że opłata 
nie będzie podlegała odliczeniu, ponieważ Przedszkole jest gotowe na 
świadczenie tych usług. Przedszkole ponosi wydatki związane między innymi 
z zużyciem energii elektrycznej i wynagrodzeniem nauczycieli. Rodzic będzie 
decydował o tym podczas spisania stosownej umowy. 
 Przewodniczący Rady Gminy pytał również – Czy nie można tego 
uregulować jedną stawką niezależnie od ilości godzin pobytu dziecka 
w Przedszkolu? 
 Pani Ewa Pękalska odpowiedziała, że Gmina ma za zadanie 
uregulować odpłatność w zakresie ponad pięciogodzinnego pobytu dziecka. 
 Pan Wójt Gminy zabierając głos w tej sprawie poinformował, że 
w Szkole Podstawowej w Krzywczy nie funkcjonuje oddział przedszkolny. 
Ponieważ w Przedszkolu Samorządowym w Krzywczy oddział ten został 
utworzony i posiada swoje podstawy programowe obejmujące obowiązkowe 
5 godzin zajęć, to dlatego te 5 godzin jest bezpłatne. W Przedszkolu – jak 
dodał – mogą być dzieci niekoniecznie w tym wieku i w tym oddziale. Dlatego 
też musi być uregulowana kwestia pobytu dłuższego niż 5 godzin i jego 
odpłatności. 
 Wiceprzewodniczący Rady Pan Bogusław Krzywiński pytał 
o wyjaśnienie zasady funkcjonowania przedszkoli niepublicznych i na jakich 
zasadach pobierają odpłatność? 
 Pan Wójt wyjaśnił różnicę między przedszkolem publicznym 
a niepublicznym. Powiedział – Publiczne podlega Gminie i Gmina musi pokryć 
wszelkie koszty związane z jego funkcjonowaniem. W skład tych kosztów 
wchodzą koszty płacowe i utrzymaniowe. Część tych kosztów ponosi tylko 
Gmina. Część tych kosztów jest przez rodziców zwracana i stąd też jest 
przedłożony projekt uchwały Rady Gminy w tej sprawie. Przedszkola 
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niepubliczne – jak powiedział Pan Wójt – to one we własnym zakresie ustalają 
swój koszt. Gmina jest zobowiązana do udzielenia takiemu niepublicznemu 
przedszkolu dotacji w wysokości 75% tego co wpłacimy przedszkolu 
samorządowemu. Gmina jest zainteresowana tym, żeby przedszkole 
samorządowe było jak najbardziej oszczędne, bo niżej niż minimum, czyli 75% 
dotacji dla przedszkola samorządowego Gmina nie może zejść. Koszty 
przedszkola samorządowego w porównaniu do przedszkoli w innych gminach 
są duże. Rodzic może dać dziecko do niepublicznego przedszkola 
w sąsiedniej gminie i naszym obowiązkiem jest zwrócić koszty jego pobytu. 
Dotychczas było tak, że ile Gmina ustaliła odpłatność to tyle musieliśmy 
zwrócić. Obecnie zmieniły się przepisy i obowiązkiem Gminy jest zwrócić 
odpłatność, ale można to dopasować do kosztów funkcjonowania naszego 
przedszkola samorządowego. Zobaczymy jak to przedszkole funkcjonuje, bo 
skoro udziela się dotacji to Rada Gminy ma prawo skontrolować. Licząc koszty 
niepublicznego przedszkola jakie będą wynikać z ewentualnej dotacji tego 
przedszkola to oscylują w granicach 1/2 do 2/3 tego co Gmina ponosi na 
przedszkole samorządowe. Ponadto tamto przedszkole będzie funkcjonowało 
od godz. 7:00 do 17:00 a nasze funkcjonuje od 7:00 do 15:00. Można 
wydłużyć czas, ale to są kolejne koszty. W przedszkolu niepublicznym będą 
3 posiłki w naszym jest tylko 2 posiłki. Gminę nie będzie interesować, czy 
kontrola SANEPID-u wykaże zastrzeżenia i nałoży mandaty, nie będzie też 
interesować jego doposażenie. Trzeba będzie się dobrze zastanowić 
i przyjrzeć temu trudnemu problemowi. Jeśli to przedszkole będzie dobrze 
funkcjonować to trzeba się będzie zastanowić nad reformą przedszkoli. 
W przedszkolu niepublicznym nie obowiązuje przepisy ustawy - Karta 
Nauczyciela, która daje nauczycielom dodatkowe przywileje. Są też 
zagrożenia, bo przedszkole niepubliczne jest przedszkolem prywatnym. Jeśli 
nie będzie ono przynosić zysków to osoba prywatna zamyka działalność 
i likwiduje przedszkole. Będziemy patrzeć jak ono funkcjonuje i czy rodzice 
będą zadowoleni z jego usług. 
 Radny Pan Wacław Sobol pytał – Czy Pani Dyrektor Przedszkola była 
zaproszona na dzisiejszą sesję Rady Gminy? 
 Pan Wójt odpowiedział, że Pani Dyrektor była zaproszona na sesję, 
ale nie mogła w niej uczestniczyć. 
 Radny Pan W. Sobol kontynuując swój wątek wypowiedzi powiedział, 
że niezrozumiałym i żenującym jest jeśli Przewodniczący Rady Gminy ustala 
termin sesji, gdzie z góry było wiadomo, że jest termin narady ustalony przez 
Kuratora Oświaty i nauczyciele nie mogą uczestniczyć w sesji w związku z tym 
należało przesunąć jej termin wcześniej lub później. 
 Pan Wójt odpowiedział, że to na wniosek Wójta był uzgodniony termin 
sesji. Nie można było zorganizować sesji przed dożynkami powiatowymi, 
ponieważ było bardzo dużo pracy podczas ich przygotowania. Sesja ta 
musiała się odbyć w sierpniu, ponieważ uchwały dotyczące przedszkola 
niepublicznego oraz odpłatności w przedszkolu publicznym musiały być 
uchwalone w sierpniu, aby mogły funkcjonować od września br. W dniu 
wczorajszym swoje posiedzenie miała Komisja ds. Gospodarki Komunalnej, 
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Oświaty, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Kultury oraz Prawa i Porządku 
Publicznego i niestosownym było nakładać dwóch posiedzeń. Jutro natomiast 
Pani Dyrektor z przedszkola niepublicznego musi przejść całą procedurę 
zgłoszenia swojego przedszkola. Nie mogła ona wcześniej tego zrobić, gdyż 
nie został uchwalony tryb zgłoszenia przedszkola. Dlatego jedynym terminem 
pozostawał wtorek. 
 Pan Przewodniczący Rady Gminy powiedział – w rozmowie z Panią 
Dyrektor Przedszkola wynika, że wszystkie ujęte zapisy w proponowanej 
uchwale zostały skonsultowane i projekt tej uchwały w całości akceptuje. 
 Radny Pan Wojciech Sawicki powiedział, że w Przedszkolu 
Samorządowym w Krzywczy nie ma miejsca, żeby można było rozdzielić małe 
dzieci od większych. Jest ciasno i nie ma odpowiednich warunków. Trzeba się 
zastanowić nad konkretną lokalizacją, aby Gmina prowadziła Przedszkole, 
które byłoby konkurencyjne pod względem warunków lokalowych jak 
i wprowadzenia nauki języków obcych, rytmiki i innych dodatkowych zajęć. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 65/XII/2011). 
 
 Następnie Pan Kazimierz Trojan przedstawił projekt uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Krzywcza przez 
osoby fizyczne lub prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania wraz 
z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
12 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” (Uchwała Nr 66/XII/2011). 
 
 Pan Kazimierz Trojan przedstawił także projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza zmieniającej uchwałę własną w sprawie ustalenia regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Krzywcza 
 Wiceprzewodniczący Rady Pan Bogusław Krzywiński pytał o wysokość 
dotacji i czy jest ona w całości wykorzystana? 
 Pani Ewa Pękalska odpowiedziała, że dotacja jest w całości 
wykorzystana. Od 1 stycznia do końca czerwca wykorzystano kwotę 
116 000 zł pochodzące w całości z otrzymanej dotacji. Tyle zostało 
wypłacone. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 67/XII/2011). 
 
 Następnie Pan Kazimierz Trojan przedstawił kolejny projekt uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie umorzenia należności niepodatkowych 
wobec budżetu gminy wraz z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 Radny Pan Wojciech Sawicki powiedział – Umorzenie w całości 
zniweczy całe postępowanie prowadzone w tej sprawie. Sprawca dokonał tego 
czynu. Nieznajomość prawa nie zwalania od odpowiedzialności. Czy Gmina 
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musi umorzyć mu całkowicie tą zaległość? Można częściowo tą kwotę 
umorzyć. Pan Ryszard Fudali jest nieściągalny, ale czy nie mógłby on 
odpracować tą karę na rzecz Gminy? Można mu umorzyć połowę należności 
a drugą połowę niech odpracuje w ustalonym zakresie. 
 Radny Pan Wacław Sobol powiedział – Postępowanie należało 
przeprowadzić, czy się komuś podoba czy nie, czy się podoba prawo czy nie. 
Nie uważa on za rozsądne żeby próbować wyegzekwować od niego jakieś 
pieniądze. Co do wyegzekwowania jakiś kar w zamian za inną formę – 
zdaniem Radnego - nie ma możliwości, żeby to mogło mieć sens. Można mu 
powiedzieć, że Gmina umorzyła należności, a on jeśli będzie uważał się za 
człowieka honoru to może wykonać jakieś prace na rzecz wsi. 
 Pan Wójt zabierając głos potwierdził, że nie ma możliwości przełożenia 
tej kwoty na pracę. Sąd jedynie może skierować skazanego do pracy 
społecznej, jeśli on nie może faktycznie zapłacić. 
 Radny Pan Leszek Martyn powiedział – Niepoważne jest karać tego 
biednego człowieka. 
 Sołtys wsi Wola Krzywiecka Pan Jan Wanat powiedział – umorzyć te 
należności, gdyż jest biedny, nieściągalny, a wycinkę tych drzew zrobił 
nieświadomie. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
12 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” (Uchwała Nr 68/XII/2011). 
 
 Następnie Pan Kazimierz Trojan przedstawił projekt uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011 – 
2016” wraz z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 69/XII/2011). 
 
 O godz. 1128 Przewodniczący obradom ogłosił przerwę w obradach, 
która trwała do godz. 1145. 
 
 
Ad. 5. 
 Wójt Gminy Krzywcza Pan Witold Szpytman przedstawił sprawozdanie 
o swojej pracy w okresie międzysesyjnym (Informacja stanowi załącznik nr 11 
do niniejszego protokołu). 
 
 
Ad. 6. 
 Pan Wójt przedstawił odpowiedź sporządzoną przez Radcę Prawnego 
na zapytanie Radnego Pana Wacława Sobola w sprawie - Czy obrady Komisji 
są ważne jeżeli nie był przedstawiony porządek obrad?  
 W odpowiedzi tej Radca Prawny stwierdził, że według obowiązującego 
Statutu Gminy Krzywcza nie przewiduje się obowiązku zatwierdzania 
porządku obrad komisji. 
 Odpowiedź ta stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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 Radny Pan Wacław Sobol powiedział – Mamy jasność co do tego, że 
nie powoduje to nieważności Komisji, ale pytanie zasadnicze jest takie - Jak to 
się stało, że w protokole, protokół odzwierciedla wiernie przebieg komisji, 
znalazło się, że taką rzecz dokonano, czyli przeprowadzono, zrobiono, 
poddano pod głosowanie? Czy sprawdzono czy to było, czy nie było? Czy ja 
miałem rację, czy nie miałem racji? 
 Przewodnicząca Komisji Pani Agata Wolarz odpowiedziała – nagranie 
zostało przesłuchane. Na początku posiedzenia przedstawione były sprawy, 
którymi Komisja się zajmowała. Nie było głosowania. 
 Radny Pan Wacław Sobol pytał - Czy był przekazywany porządek na tej 
Komisji? 
 Pani Agata Wolarz potwierdziła - Tak był przekazywany. 
 Radny Pan Wacław Sobol poprosił o dostarczenie protokołu 
z posiedzenia Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Oświaty, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych, Kultury oraz Prawa i Porządku Publicznego Rady Gminy 
Krzywcza z dnia 17 maja 2011 r. 
 
 Pani Skarbnik przedstawiła, na podstawie Sprawozdania z wykonania 
budżetu gminy za I półrocze, wykonanie dochodów i wydatków w zakresie 
gospodarki w lasach mienia gminnego. 
 Radny Pan Wacław Sobol pytał – Czy było przekazywane drewno 
nieodpłatnie, jeżeli tak to na jaką kwotę? 
 Pani Krystyna Śmigielska odpowiedziała, że ok. 100 m3 przekazano 
nieodpłatnie, ale były też przypadki obniżki cen drewna. 
 Pan Wacław Pawłowski powiedział, że w lasach za kilka lat będzie 
nieciekawa sytuacja ze względu na wycinkę drzew i przekazywanie ich 
w większości nieodpłatne między innymi na szkołę, na straż pożarną, 
na kościół i na drogi. 
 Pan Wacław Sobol wtrącił, że to jest też dochód jeśli przekazane było 
na te zadania, które by musiała Gmina dofinansować ze swojego budżetu. 
 Radny Pan Józef Opałka ustosunkował się do wypowiedzi Pani 
K. Śmigielskiej odnośnie składowania drewna. Zdaniem Radnego drzewa na 
składzie w Bachowie od grudnia ubiegłego roku nie było, bo drzewo jest ścięte 
w potokach, w trudno dostępnych miejscach i nie zostało jeszcze znalezione 
i wyciągnięte. Nie było zwykłej ścinki, jedynie ścinka sanitarna. Radny uważa, 
że nie trzeba było tego ścinać, jeśli się stamtąd tego drzewa dotychczas 
nie zabrało. Podniesiono koszty wynagrodzenia dla pilarzy, 5 m3 drewna 
zostało w lesie, które nie odnaleziono. Można było to drzewo wywieźć na 
skład.  
Ponadto Radny stwierdził, że na ogrodzenie przy szkole przydzielono 100 m3 

drewna, które nie zostało jeszcze ścięte ani na Krążkach, ani w Bachowie. 
 Radnemu Panu Wacławowi Sobol na jego prośbę przekazano do 
wglądu protokół z posiedzenia Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Oświaty, 
Zdrowia, Spraw Socjalnych, Kultury oraz Prawa i Porządku Publicznego Rady 
Gminy Krzywcza z dnia 17 maja 2011 r. 
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Ad. 7 
 Radny Pan Adam Czarniecki przedstawił wniosek rolników wsi Skopów 
w sprawie remontu usuwiska na drodze dojazdowej do pól (na górki) na 
terenie wsi Babice. 
 Ponadto Pan Adam Czarniecki pytał – miał być poszerzony pas jezdni 
i wykonane pobocze drogi wojewódzkiej na odcinku do cmentarza w Babicach 
dlaczego tego nie wykonano? 
 Pan Wójt odpowiedział, że nie będzie to zrobione. 
 Radny Pan Adam Czarniecki zabierając ponownie głos pytał - Czy jest 
możliwość wykonania zjazdu koło kapliczki po prawej stronie w Babicach? 
Następnie przypomniał on, że „trzeci przepust” nie został jeszcze wykonany. 
Radny Pan A. Czarniecki pytał także – Jak będzie odprowadzona woda 
z korytek, które założono przy drodze wojewódzkiej? i czy będzie wykonane 
pobocze utwardzone, wyłożone pięciocentymetrową warstwą asfaltu koło 
cmentarza w Babicach? 
 Pan Wójt odpowiedział, że informacja w sprawie poszerzenia pasa drogi 
w Babicach na odcinku do cmentarza była złożona na spotkaniu z Zastępcą 
Dyrektora Dróg Wojewódzkich, Inspektorem nadzorującym tą drogę. Ten 
parking koło cmentarza miał być poszerzony. Miało być poszerzone 
i wzmocnione pobocze oraz narysowana linia. Obecnie nie ma tego 
utwardzenia, ani poszerzenia, założono już korytka. Zdaniem Pana Wójta - 
Trudno się do tego tematu ustosunkować. Właścicielem drogi jest Zarząd Dróg 
Wojewódzkich, Samorząd Województwa. Wykonano projekt, który nie był 
z Gminą konsultowany. Informacja na temat tego projektu oparta jest na 
przekazie słownym. Gmina nie jest inwestorem ani nie finansuje tego zadania 
i dlatego nie ma wpływu na realizację tego zadania. 
 Radny Pan Adam Czarniecki prosił, aby w miarę możliwości wykonać 
kratę na drodze gminnej koło Pani Solik. Ponadto Pan A. Czarniecki pytał – 
dlaczego przy przepuście na drodze do góry nie założono przynajmniej 10 m 
korytek? Będąc jeszcze przy głosie zauważył, że przejazd po drodze na 
Gajewskiego w Babicach jest utrudniony. Prosił on, aby drogę tą 
wyremontować z dodatkowych środków finansowych. 
 Pan Wójt odpowiedział, że dodatkowe środki zostały już przyznane na 
drogę „na Pająkową”. Droga ta kończyła się w połowie i trzeba było wykonać 
drugą jej połowę. 
 Radny Pan Adam Czarniecki powiedział – Wczoraj rozpoczęto 
kończenie łuku koło Hotelu „Płowiecki” i także łuk koło Pana Jasińskiego 
z wyjazdem trzeba zgłosić i oni będą kończyć łącznie ze studzienkami koło 
Pana Seńczyszyna. 
 Pan Wójt odpowiedział - Ja mam w planie spotkać się z Kierownikiem 
w sprawie tego chodnika i będę się starał przynajmniej przekazać to. 
 
 Radny Pan Leszek Martyn usprawiedliwiony u Przewodniczącego Rady 
Gminy o godz. 1240 opuścił salę obrad. 
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 Radny Pan Wojciech Sawicki wnioskował, aby monitować do zarządcy 
drogi wojewódzkiej w sprawie wykoszenia wysokich traw rosnących przy 
chodniku na cmentarz komunalny w Krzywczy, jak również przy wyjazdach 
z dróg bocznych na drogę wojewódzką zlokalizowanych na terenie Gminy 
Krzywcza, które przysłaniają widoczność kierowcom. 
 Pan Wójt odpowiedział – osobą odpowiedzialną za to koszenie jest 
Pan Ślimak, który został ponaglony telefonicznie do wykonania tego zadania. 
Trawy przydrożne są w dniu dzisiejszym koszone. 
 
 Sołtys wsi Wola Krzywiecka Pan Jan Wanat wnioskował 
o zabezpieczenie drogi z Rejonu oraz rozepchać drogę do Pani Kwaśnej. 
Ponadto wnioskował o interwencję w Regionalnym Zarządzie Gospodarki 
Wodnej w sprawie dokończenia regulacji rzeki Kamionka. Dotychczas 
wykonano prace społeczne, które wycenia się na więcej niż 50% kosztów. 
RZGW zaledwie w jednym miejscu troszeczkę przekopała na końcu rzeki 
Kamionka i do dnia dzisiejszego nic nie jest dalej robione. Na rzece koło 
Świetlicy Wiejskiej jest coraz gorzej. To samo jest na przejeździe koło Pana 
Rosteckiego. 
 Pan Wójt powiedział – Problem jest z poborem żwiru i podobna sytuacja 
jest z przekopaniem rzeki w Chyrzynie, na które to zadania zabezpieczone są 
środki finansowe w Budżecie Gminy i do tego czasu nie ma pozwolenia na 
wykonanie tego. 
 
 Radna Pani Maria Napora wnioskowała, o interwencję do Zarządu Dróg 
Powiatowych w Przemyślu, że podczas ulewy uszkodzony został most koło 
sklepu w Średniej. 
 Pan Wójt powiedział, że pismo w tej sprawie z dokładnym opisem 
i dokumentacją zdjęciową zostało wysłane do Starostwa Powiatowego 
w Przemyślu i do dnia dzisiejszego nie wpłynęła odpowiedź. 
 
 Sołtys wsi Reczpol Pani Maria Pawłowska powiedziała – W miejscu, 
gdzie kończy się posesja Pani Barbary Naureckiej jest droga „Na Błoto”. Jest 
tam wykopany rów przy którym zakopana jest rura. Wlot tej rury widać a nie 
widać jej wylotu. Woda wycofuje się z tej rury i zalewa chodnik oraz pole 
Pani Naureckiej i w związku z tym prosiła o interwencję w tej sprawie. 
 Pan Wójt powiedział, że jest to przy drodze wojewódzkiej, która jest 
remontowana. Wykonawca obiecał zrobić groblę, usypać rów poniżej skarpy 
i później przekopać rów przez pole, na które to prace właściciel tego pola 
wyraża zgodę. 
 
 Radny Pan Wacław Sobol pytał Przewodniczącego Rady Gminy – 
Dlaczego przedstawiane są dalej protokoły z sesji Rady Gminy nie podpisane 
przez Przewodniczącego Rady Gminy? 
 Pan Przewodniczący Rady Gminy powiedział – Ja traktuję te protokoły 
jako projekty i podpisuję po ich przyjęciu. 
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 Pan Wacław Sobol powiedział – To jest protokół, podpisuje ten kto ma 
podpisać. Jest to określone w § 51 ust. 2 pkt 9 Statutu Gminy Krzywcza. Rada 
Gminy zajmuje się dokumentami. 
 Pan Przewodniczący Rady Gminy powiedział - W kwestii podpisywania 
protokołów są różne interpretacje tej niedoskonałej ustawy o samorządzie 
gminnym. Nie jest to uregulowane, gdyż z jednego orzecznictwa wynika, że 
podpisuje Wójt, z drugiego wynika, że Przewodniczący Rady Gminy po 
zatwierdzeniu, a z trzeciego, że Protokolant, Wójt i Przewodniczący podpisują 
przed zatwierdzeniem. 
 Pan Wacław Sobol wypowiedział się na temat Protokołu Komisji 
Oświatowej. Statut Gminy określa, że Protokoły z obrad Komisji regulują 
przepisy dotyczące Komisji Rewizyjnej. W Statucie dotyczącym Komisji 
Rewizyjnej jest określone, że protokół z każdej komisji stałej podpisują 
wszyscy obecni podczas posiedzenia Komisji. W związku z tym prosił 
o poprawę tego stanu albo zmianę Statutu, o którą prosi od grudnia. Wezwał 
Przewodniczącego Rady Gminy do podjęcia pracy nad Statutem. Jak 
powiedział Radny Pan W. Sobol – Ostatni raz Pana wzywam do wypełnienia 
swoich obowiązków, jeżeli nie będę powiadamiał Wojewodę jako organu 
nadzorującego, być może wystąpię do Sądu Administracyjnego. Jest taka 
procedura, że jeśli tego Rada nie naprawi będzie to naprawiał Sąd 
Administracyjny. Ja tylko mówię, że jeśli Pan tych kroków nie podejmie to 
będzie te kroki podejmował Sąd Administracyjny, bo Pan nie miał czasu. 
 
 Radny Pan Marek Bosak prosił o interwencję w sprawie poprawy zjazdu 
z drogi wojewódzkiej na drogę powiatową Babice – Bachów. 
 Ponadto powiedział – Koło posesji Pana Sikorskiego jest studzienka, 
która zbiera wodę spływającą z góry od skrzyżowania w dół. Jest tam ostry 
zakręt i przy większych ulewach ta studzienka nie spełnia swojej roli i woda 
zalewa tą posesję i niszczy drogę z kamienia. W związku z tym prosił 
o spowodowanie udrożnienia tej studzienki. 
 Pan Wójt odpowiedział, że Firma STRABAG będzie robić wszystkie 
zjazdy. 
 
 Sołtys wsi Skopów Pan Franciszek Dudycz prosił o wykonanie 
i zamontowanie tablicy ogłoszeniowej w Skopowie. 
 Sołtys wsi Reczpol Pani Maria Pawłowska również prosiła o wykonanie 
i zamontowanie tablicy ogłoszeniowej w centrum wsi Reczpol. 
 
 Radny Pan Adam Czarniecki wnioskował o wykoszenie parkingu koło 
Pana Trusza w Skopowie. 
 
 Pan Sekretarz poinformował, że problem z tablicami na ogłoszenia 
występuje w każdej miejscowości. Wójt przed wyborami musi podjąć decyzję 
i wyznaczyć miejsca do wywieszania plakatów oddzielnie urzędowych 
oddzielnie na plakaty komitetów wyborczych. Będziemy szukać rozwiązania 
tego problemu. 
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 Radny Pan Adam Czarniecki powiedział - Pracownicy z Urzędu Gminy 
usnęli tablice ogłoszeniowe przed chodnikiem po jednej i po drugiej stronie 
drogi. W związku z tym poprosił o wykonanie dużej tablicy ogłoszeniowej koło 
Świetlicy Wiejskiej w Babicach. 
 
 Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Pękalski pytał – Czy 
są jakieś uwagi do przedłożonych do wglądu protokołów z poprzednich IX, X 
i XI sesji Rady Gminy. 
 Radny Pan Wacław Sobol powiedział – ponieważ Statut Gminy zakładał, 
że Radny ma prawo najdalej do najbliższej sesji złożyć wnioski i poprawki do 
protokołu, więc jak to się ma teraz do złożenia ewentualnych wniosków 
i poprawek do protokołu sporządzonego w dniu 7 lipca 2011 r. 
 
 Pan Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem 
Protokołu Nr IX/2011 z sesji Rady Gminy Krzywcza z dnia 30 czerwca 2011 r. 
za jego przyjęciem głosowało 11 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
Głosów przeciw nie było. 
 
 Protokoły Nr X/2011 i Nr XI/2011 zostały przyjęte jednogłośnie przez 
aklamację. 
 
 
Ad 8. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 1310 
XII zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VI kadencji. 
 
 Na tym protokół zakończono. 
 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Piotr Pękalski 
 


